
PROTOKÓŁ NR XVIII/12 SESJI RADY GMINY RE ŃSKA WIEŚ W DNIU 

7 MARCA 2012 ROKU 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności Sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 
2. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś. 
3. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy. 
4. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Stałych Rady Gminy. 
5. Działalność Gminnego Ośrodka Kultury i świetlic socjoterapeutycznych za 2011 

rok i plan pracy na 2012 rok. 
6. Funkcjonowanie Gminnej Biblioteki Publicznej oraz bibliotek szkolnych. 
7. Głosowanie nad projektami uchwał: 
- w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2012, 
- w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Reńska Wieś, 
- w sprawie sprzedaŜy działki stanowiącej własność Gminy Reńska Wieś w 

miejscowości Pokrzywnica, 
- w sprawie sprzedaŜy działki stanowiącej własność Gminy Reńska Wieś w 

miejscowości Reńska Wieś, 
- w sprawie sprzedaŜy działki stanowiącej własność Gminy Reńska Wieś w 

miejscowości Reńska Wieś, 
- w sprawie sprzedaŜy działki zabudowanej stanowiącej własność Gminy Reńska 

Wieś w miejscowości Radziejów, 
- w sprawie dokonania zamiany działek stanowiących własność Gminy Reńska Wieś 

a Parafią Rzymskokatolicką w Pokrzywnicy. 
8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
9. Zapytania i interpelacje 
10. Zamknięcie obrad. 

 

Obrady XVIII sesji rozpoczęto o godz. 1400 w sali nr 20 Urzędu Gminy w Reńskiej Wsi. 

Obecni na posiedzeniu wg dołączonych do protokołu list obecności. 

Ad. 1 Otwarcia XVIII sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy- Krystian Flegel, który stwierdził prawomocność obrad, następnie powitał radnych, 

Wójta Gminy- Mariana Wojciechowskiego, Z-cę Wójta Gminy- Jana Domek, Skarbnik 

Gminy- Reginę Słociak, Sekretarz Gminy- Marię Zaniewską, sołtysów, zaproszonych 

gości. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zwrócił się z zapytaniem o zmianę porządku 

obrad. 

Wójt- M. Wojciechowski wnioskował o usunięcie z pkt. 7 porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Reńska Wieś w 2012 roku. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Program został wysłany do zaopiniowania do szeregu 

instytucji. Powiatowy Lekarz Weterynarii zgłosił duŜo uwag. NaleŜy je rozpatrzyć. 

Ustawowy termin przyjęcia programu jest do końca marca, ale nie ma konsekwencji za nie 
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uchwalenie w tym terminie. Tak właściwie jeszcze nie wiem, które z uwag PLW naleŜy 

uwzględnić, a których nie będzie trzeba. Treść programu zostanie poprawiona i 

przedstawiona Radzie na następnej sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie nad wnioskiem o usunięcie 

z pkt. 7 porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Reńska Wieś w 2012 roku. 

Do głosowania przystąpiło 13 obecnych radnych. W głosowaniu radni jednogłośnie 

opowiedzieli się za zmianą porządku obrad. 

Ad. 2 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Wójtowi- M. 

Wojciechowskiemu, który przedstawił Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Reńska Wieś 

za okres od 14 lutego do 07 marca 2012 r. stanowiące załącznik do protokołu. 

Na obrady sesji przybył Radny- M. Polanik. Obecnych 14 radnych. 

Ponadto Wójt- M. Wojciechowski poinformował, iŜ: 

Starostwo wszczęło postępowanie wobec uchwał walnego zgromadzenia spółek wodnych, 

starając się wykazać, Ŝe opłaty zostały uchwalone niezgodnie z prawem. Generalnie opłata 

powinna być naliczana od hektara konkurencyjnego. Ci, którzy mają większe korzyści z 

rowu powinni płacić więcej. UwaŜam, Ŝe najpierw powinny zostać uchylone statuty 

spółek. Starostwo powinno wszcząć postępowanie w sprawie uniewaŜnienia statutów, a nie 

stawek. Po spotkanie ze starostą i radcą prawnym myślę, Ŝe  tak to będzie się toczyć. 

Kończy się umowa dzierŜawy na drugą część ”Makadamu”. Proponuję na komisji 

zastanowić się czy sprzedać teren w drodze przetargu, czy dalej go dzierŜawić. 

Zmieniona została ustawa kodeks wyborczy zgodnie, z którą powracamy do okręgów 

jednomandatowych. Do 1 listopada gmina musi zmienić podział na okręgi wyborcze. 

Następnie Wójt- M. Wojciechowski podał zarządzenia podpisane w okresie 

międzysesyjnym. 

Ad. 3 Sprawozdanie z pracy Przewodniczącego Rady Gminy- K. Flegel w okresie od 14 

lutego do 07 marca 2012 r., zawiera następujące punkty: 

14.02.- Zebranie wiejskie w Reńskiej Wsi. 

20.02.- Spotkanie w sprawie progów zwalniających na ul. Raciborskiej, z udziałem Wójta 

Gminy- M. Wojciechowskiego, Sołtysa Reńskiej Wsi- J. Kowalskiego, Inspektora Ref. 

Budownictwa i Ochrony Środowiska- W. Niechcioł. 

25.02.- Gminne Zebranie Walne i sprawozdawcze TSKN w Poborszowie. 
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28.02.- Spotkanie w szkole w Reńskiej Wsi. 

28.02.- Powiatowy Zarząd TSKN. 

W poczcie  do Rady Gminy wpłynęły następujące pisma: 

- mieszkańców Reńskiej Wsi obecnych na zebraniu wiejskim w dn. 14.02 w sprawie 

podjęcia zdecydowanych działań celem zapewnienia bezpieczeństwa na drodze 418. 

- uchwała Sejmiku Województwa Opolskiego z 28.02.2012 w sprawie przyjęcia rezolucji 

w sprawie uczczenia pamięci bezbronnych i niewinnych Ofiar Tragedii Górnośląskiej oraz 

ofiar zbrodni dokonanych na obywatelach Rzeczpospolitej Polskiej. 

Ad. 4 Przewodniczący Rady- K. Flegel przekazał głos kolejno Przewodniczącym Komisji 

w celu przedstawienia sprawozdania z działalności Komisji w okresie od 14 lutego do 07 

marca 2012 r. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej- U. Marks: Komisja miała jedno spotkanie w dniu 

16 luty. Tematem była kontrola wykorzystania funduszu sołeckiego w 2011 roku. 

Stwierdza się, Ŝe zaplanowano 204.217,50 zł, wykonano 197.245,32 zł, co stanowi 

96,58%. Komisja nie stwierdza nieprawidłowości z realizacji tego funduszu. 

Przewodnicząca Komisji Społeczno- Oświatowej- V. Nabrdalik:  Komisja miała 

posiedzenie 15 lutego w Gminnej Bibliotece Publicznej w Reńskiej Wsi, gdzie byliśmy 

mile przyjęci. Zaproszona na posiedzenie była pani Joanna Jaroszewska- Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Reńskiej Wsi, która przedstawiła procedury 

obowiązujące Zespół Interdyscyplinarny, główne zadania, szeroko rozumiane 

propagowanie informacji o przeciwdziałaniu przemocy. 

Natomiast Kierownik GBP poinformowała nas o danych nt. czytelnictwa, nowej karcie 

bibliotecznej i systemie komputerowym. Biblioteka bierze udział w Programie Aktywna 

Biblioteka. 

Komisja Finansowo- Gospodarcza nie miała posiedzenia w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady- K. Flegel otworzył dyskusję nad złoŜonymi sprawozdaniami. 

Radny- J. Kołkiewicz: Dlaczego na spotkaniu, które odbyło się 14 lutego, decyzja o 

przeniesieniu trzeciej i czwartej klasy do Długomiłowic, była juŜ powzięta? Było to 

spotkanie dla społeczeństwa, szerokiego grona. MoŜna było poinformować o tym 

spotkaniu prędzej. Tę informację dostaliśmy 24 godziny przed spotkaniem. Pan Wójt 

zadecydował sam. Wypadałoby takie informacje skonsultować wcześniej. 

Do pana Wójta Domek, na zapytanie czy nie moŜna by zorganizować basenu dla dzieci, 

twierdzi pan, Ŝe moŜna, ale najlepiej jeŜeli zrobiliby to nauczyciele najlepiej ze środków 
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unijnych. Myślę, Ŝe moŜna zorganizować godzinę zajęć na basenie. Byłoby to z korzyścią 

dla dzieci. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Informacja była duŜo wcześniej przekazana. Wyraźnie, na 

zebraniu wiejskim mówiłem o ilości dzieci. Decyzja o przeniesieniu oddziału jeszcze nie 

zapadła. Będzie przedstawiony arkuszu organizacyjny. Nie zatwierdzę takiego arkusza, w 

którym będzie w klasach V, IV, 5 i 6 dzieci. Zebranie było zwołane wcześniej. 

Rodzice myślą, tak, Ŝe poniewaŜ zabieramy dzieci z Reńskiej Wsi do Długomiłowic to w 

nagrodę dzieci będziemy wozić na basen. Był czas, Ŝe dzieci, całe szkoły jeździły na 

basen. Zaprzestano tego samoistnie, bo nie było chętnych dzieci. JeŜeli była grupa 

przynajmniej 20 osób to gmina płaciła za autobus. Nie ma szans dziś znaleźć miejsca na 

basenie w Kędzierzynie- Koźlu. 

Radny- J. Kołkiewicz: śeby trzy oddziały szkoły podstawowej obowiązkowo miały 

godzinę w-f na pływalni, Ŝeby dzieci nauczyły się pływać. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Pan radny poruszył temat, Ŝe na nauczycieli wszystko się zrzuca. 

Dlaczego nauczyciele nic nie piszą, nie składają wniosków o dofinansowanie spoza 

budŜetu Gminy? Nie wykazują własnej inicjatywy, tylko zwracają się do organu 

prowadzącego. W szkole społecznej w Mechnicy sami nauczyciele starają się o środki, 

realizują projekty, z których jest wiele dodatkowych zajęć. Naprawdę moŜliwości 

finansowania, programów jest bardzo duŜo. Dzieci ze szkoły w Mechnicy jeŜdŜą do 

Zdzieszowic na basen, gmina tego nie organizuje. Kędzierzyński basen jest tak obłoŜony, 

Ŝe nie ma miejsca dla gmin wiejskich. JeŜeli będą chętni w szkołach to rodzice niech się 

zdeklarują na cały rok. Trzeba zarezerwować tor na cały rok z góry. 

Radny- J. Kołkiewicz: Wiem, Ŝe w niektórych szkołach w Kędzierzynie- Koźlu jest 

godzina w-f na basenie. 

Wójt- M. Wojciechowski:  W ten sposób gmina dotuje koszty trzymania basenu. 

Radny- J. Kołkiewicz: Zajęcia pływania Ŝeby były w ramach obowiązkowego w-f. 

Wójt- M. Wojciechowski:  W ramach w-f jest to niemoŜliwe. Zajęłoby to 3 godziny- 1,5 

godziny dojazd do Kędzierzyna, 1,5 godziny na basenie. To jest nie do rozwiązania. 

Jestem w stanie załatwić w WOPR na Dębowej naukę pływania w sezonie letnim. Tylko 

proszę znaleźć grupę chętnych dzieci do nauki pływania. Dostaną kartę pływacką. 

Wszystko będzie za darmo. 

Ad. 5 Przewodniczący Rady- K. Flegel przekazał głos p.o. Dyrektor Gminnego Ośrodka 

Kultury- Danucie Marzec, która przedstawiła informację o działalność Gminnego Ośrodka 
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Kultury i świetlic socjoterapeutycznych za 2011 rok i plan pracy na 2012 rok, które 

stanowią załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady- K. Flegel otworzył dyskusję nad przedstawionymi informacjami. 

Radna- U. Friedla: Herody, przeglądy artystyczne odbywają się od rana przez cały dzień. 

Nauczyciele zgłaszają, Ŝe losują kolejność i grupa, która jest na końcu występuje przy 

małej publiczności, bo grupy po swoich występach opuszczają GOK. 

p.o. Dyrektor GOK- D. Marzec: Zapraszamy mieszkańców i chętnych na nasze imprezy. 

Na tych jasełkach jest 160 osób. Grupy spędzają cały dzień na przeglądzie, po swoim 

występie mają podstawiany autobus. Próbowaliśmy tak organizować występy, Ŝeby grupy 

przychodziły później. Będziemy myśleć nad innym rozwiązaniem. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Uczeń w ciągu roku musi mieć zrealizowaną określoną ilość 

matematyk, polskiego itd. Jest wiele imprez, w których uczniowie biorą udział, ale są 

nieobecni na lekcjach. W tym roku będzie tak, Ŝe wszystkie imprezy będą musiały być po 

południu, po lekcjach. Dzieci zbyt wiele opuszczają zajęć. Nie moŜemy zabierać dzieciom 

zajęcia lekcyjne wobec egzaminów gimnazjalnych i sprawdzianów 6-klasistów. 

p.o. Dyrektor GOK- D. Marzec: Jestem za takim rozwiązaniem. Próbowaliśmy zrobić 

występy popołudniami, ale cztery szkoły wycofały się z występów. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Karta Nauczyciela mówi, Ŝe nauczyciel ma 40 godzin zajęć 

tygodniowo. 

Radny- M. Polanik: Jakie koszty GOK ponosi w związku z działalnością grup 

artystycznych? Proszę o takie koszty, które moŜna wyszczególnić. 

p.o. Dyrektor GOK- D. Marzec: Większość wydatków pokrywa GOK. DuŜa pomoc jest 

z urzędu Gminy poprzez dofinansowanie z projektu Unii Europejskiej, które pisze pan 

Wójt- Domek. WyjeŜdŜają na warsztaty finansowane z projektu, z GOK, a takŜe z 

udziałem rodziców. 

Radny- M. Polanik: Nasze zespoły artystyczne; orkiestry dęte z Pokrzywnicy i Mechnicy 

zwróciliśmy się o pomoc w zeszłym roku i dostaliśmy po 2.000 zł. To średnio pokrywa 

koszty naszego funkcjonowania. Tutaj zespoły przy GOK, mają miejsce do prób. My 

jesteśmy w sali katechetycznej. Przeprowadziliśmy remont pomieszczenia. Wygraliśmy w 

konkursie 1.000 zł i zakupiliśmy 3 komplety nut. Dziękujemy za te 2.000 zł, które gmina 

dała, ale one nie wystarczą nawet Ŝeby zakupić potrzebne nuty. Zespoły, które są przy 

GOK są dofinansowywane. Chcielibyśmy aby nasza działalność teŜ była 

dofinansowywana. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Proszę się zrzeszyć będą moŜliwości. 
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Radny- M. Polanik: Jesteśmy zrzeszeni pod OSP Mechnica –Kamionka. 

Radna- U. Marks: Powracając do dofinansowania orkiestr. Na Komisji Rewizyjnej 

kontrolując fundusz sołecki nie widzieliśmy w planie finansowym zgłoszenia 

dofinansowania orkiestr. Nie składacie wniosku do swoich sołectw albo nie uczestniczycie 

w zebraniu wiejskim. Na pewno gmina jest zainteresowana Ŝeby was wspomóc, ale z 

waszej strony nie ma zainteresowania, włączania się w Ŝycie wioski. 

Radny- J. Ludwig: Najgorsze co moŜe ich spotkać to posądzenie o brak zaangaŜowania w 

Ŝycie społeczne. 

Wójt- M. Wojciechowski:  MaŜoretki jak idą w pochodzie nie dostają środków, a 

orkiestrze płacimy. Trzeba spojrzeć kompleksowo na nasze wsparcie. Najlepiej Ŝeby 

orkiestra była zarejestrowana jako stowarzyszenie. 

Przewodniczący Gminnego Zarządu TSKN- H. Hojdem: Rozmawiałem z 

kapelmistrzem Ŝeby przejść pod mniejszość niemiecką. MoŜna pisać wnioski. Orkiestra z 

Pokrzywnicy, Długomiłowiczanki biorą udział w projektach, otrzymują dofinansowanie. 

Ad. 6 Przewodniczący Rady- K. Flegel przekazał głos Kierownik Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Reńskiej Wsi- Barbarze Franica. 

Kierownik GBP w Reńskiej Wsi- B. Franica przedstawiła informację o funkcjonowaniu 

Gminnej Biblioteki Publicznej oraz bibliotek szkolnych. 

Przewodniczący Rady- K. Flegel otworzył dyskusję nad przedstawionymi informacjami. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Jaka jest tendencja wśród czytających w 

poszczególnych rocznikach? 

Kierownik GBP w Reńskiej Wsi- B. Franica: Czytelników zyskujemy. Dzieci ubywa tak 

jak i w szkołach, ale wśród osób dorosłych zyskujemy czytelników. Klasy I- III czytają 

duŜo, klasy IV- V mniej, klasy VI i I-III gimnazjum czytają znów bardzo duŜo. 

Radny- J. Kołkiewicz: Brakuje mi w bibliotece Gazety Wyborczej. Jest to gazeta, która 

mogłaby być w bibliotece. Wypadałoby przez bibliotekę te gazety informacyjne 

propagować. 

Kierownik GBP w Reńskiej Wsi- B. Franica: Jest pan pierwszym, który zgłasza taką 

potrzebę. Nie ma zainteresowania taką prasą. Wśród czytelników mamy mało męŜczyzn, a 

panie czytają prasę kolorową. MoŜemy zakupić na kwartał czasopismo. Spróbujemy czy 

będzie czytane. 

Ad. 7  Projekt  UCHWAŁY NR XVIII/115/12 w sprawie zmiany bud Ŝetu gminy na 

rok 2012. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Skarbnik Gminy- R. Słociak, która 
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omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni 

jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”).  

Projekt UCHWAŁY NR XVIII/116/12 w sprawie zmiany wi eloletniej prognozy 

finansowej Gminy Reńska Wieś. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Skarbnik Gminy- R. Słociak, która 

omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni 

jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”).  

Projekt  UCHWAŁY NR XVIII/117/12 w sprawie sprzedaŜy nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Reńska Wieś– działka 1073 obręb Pokrzywnica. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- D. Rak odczytała projekt uchwały. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Jest to działka gdzie jest zgruzowany budynek. SprzedaŜ 

odbędzie się w drodze przetargu nieograniczonego. Przed sprzedaŜą działkę 

uporządkujemy. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- D. Rak zarządziła głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt  UCHWAŁY NR XVIII/118/12 w sprawie sprzedaŜy nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Reńska Wieś– działka 69 obręb Reńska Wieś. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer odczytał uchwałę. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Był to nieuŜytek, który nie ma znaczenia dla Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer zarządził głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt UCHWAŁY NR XVIII/119/12 w sprawie sprzedaŜy nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Reńska Wieś– działka 81 obręb Reńska Wieś. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- D. Rak odczytała uchwałę. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Jest to duŜa działka rolna. DzierŜawił ją rolnik, który nie 

płacił, więc umowa została mu wypowiedziana. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- D. Rak zarządziła głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt  UCHWAŁY NR XVIII/120/12 w sprawie sprzedaŜy nieruchomości 

zabudowanej budynkiem mieszkalnym jednorodzinnym połoŜonej w obrębie 

Radziejów i Pociękarb. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer odczytał uchwałę. 

Wójt- M. Wojciechowski:  W budynku kiedyś zamieszkiwała rodzina. Dwa lata temu był 

w nim poŜar. Ekspertyza budowlana stwierdza, Ŝe budynek nie nadaje się do zamieszkania. 

Jest to budynek wolnostojący i dlatego lepiej go sprzedać niŜ remontować. 

Radny- W. Krybus:  Dlaczego sprzedaŜ dotyczy dwóch działek? Czy osobno nie moŜna 

ich sprzedać? 

Wójt- M. Wojciechowski:  SprzedaŜ osobno nie ma sensu, bo działki są zbyt małe. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer zarządził głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt  UCHWAŁY NR XVIII/121/12 w sprawie dokonania zamiany działek 

pomiędzy Gminą Reńska Wieś a Parafią Rzymskokatolicką pw. św. Sebastiana w 

Pokrzywnicy. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał uchwałę. 

Radna- V. Nabrdalik: Zamiana nie jest korzystna dla Gminy. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Czekamy na zamianę działek pół roku. Zamieniane będą 

grunty w Pokrzywnicy, Większycach, Długomiłowicach. Jedne działki są większe, inne 

mniejsze. Najprostsza jest zamiana w Pokrzywnicy. W Większycach jest zlecony podział 

geodezyjny. Tam będziemy tylko brać grunt od parafii. W Długomiłowicach tylko dajemy 

parafii. W sumie gmina straci ok. 15 arów. Na kościelnym gruncie w Pokrzywnicy stoi 

remiza. Parafia ma prawo do wyceny gruntu wraz z remizą. Gmina przy zamianie nie traci 

duŜo, a porządkuje sprawę własności kilku działek. 

Radna- V. Nabrdalik: Jaka jest perspektywa na zamianę w Długomiłowicach i 

Większycach? 

Wójt- M. Wojciechowski:  W tym roku dojdzie do zamiany. 
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 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 

14 obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem 

uchwały (14 głosów „za”). 

Ad. 8 Protokół Nr XVII/12 sesji Rady Gminy z dn. 13.02.2012r. w drodze zarządzonego 

głosowania został jednogłośnie przyjęty przez radnych (14 głosów „za”). 

Ad. 9 Zapytania i interpelacje. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: W kwestii ul. Parkowej. Kiedy inwestycja 

zostanie zakończona? Tam chodzą dzieci do szkoły, mieszkańcy. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Rozpoczniemy prace jak zostanie uporządkowany stan z 

granicami. Dopóki nie będzie porozumienia nie moŜemy rozpocząć tej inwestycji. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Pani Wiechowska mówi, Ŝe kwestia odbija 

się o 3.000 zł, która twierdzi, Ŝe pan Wójt sprzedaje działki za 5.000 zł za ar, a jak chce 

kupić to za 1.000 zł. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Jak kupujemy grunt pod drogi to płacimy około 1.000 zł za ar. 

Nie było mowy o kupnie. Ustaliliśmy zgodę na wydzielenie pasa gruntu. Ze strony 

zainteresowanych nie ma dobrej woli. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Od ulicy głównej teŜ jest droga. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Zrobilibyśmy tę drogę do końca płotu pana Liszki. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Na zebraniu wiejskim 5 stycznia 

zaproponowałem, Ŝeby spotkać się w celu uzgodnienia kompromisu. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Granicę naruszył pan Liszka. Postawił płot a dziś oczekuje, Ŝe 

gmina zapłaci geodetę, koszty wydzielenia, akt notarialny. Gmina zapłaci akt notarialny za 

zamianę tych działek. Byłem na miejscu ustaliliśmy, Ŝe państwo zapłacą za podział, ok. 

2.000 zł, tyle było w tamtym momencie, za 3 tygodnie juŜ zmienili zdanie i nie chcą tego 

opłacić. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Pan Wójt zwracał się do radnych z 

Długomiłowic i sołtysa o opinię wniosku o poszerzenie prywatnej działki. Co z tym faktem 

zrobił pan dalej? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nie doszliśmy do porozumienia. Naruszona jest granica w 

dalszej części. Mieszkający tam przejęte mają około 1,5 m. 
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Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Jaki jest cennik w Urzędzie Gminy w 

Reńskiej Wsi za zajęcie pasa? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Opłata zaleŜy od szerokości zajętego pasa. Te stawki nie są 

duŜe. JeŜeli dotyczą długiego okresu to wtedy opłata w sumie moŜe się skumulować i być 

wysoka. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Ci państwo stawiają płot poza swoją granicą. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nie mają na to zgody. 

Radny- W. Krybus: Panie Wójcie, najlepiej zrobić tę drogę obok. Wpisać ją do zadań na 

ten rok. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Myślę o tym. Asfaltu tam nie zrobimy, będzie połoŜona kostka 

granitowa. 

Sołtys Sołectwa Pokrzywnica- R. Krause: W Pokrzywnicy przez mrozy były kłopoty. 

Prawa strona ul. 1 Maja i lewa ul. Leśnej nie miała wody. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Główną nitkę wodociągu robiło przedsiębiorstwo 

wodociągowe z Czarnowąsów, a przyłącza sami mieszkańcy sobie wykonywali. 

Najczęściej przyłącza są zbyt płytko połoŜone, w czasie mrozów rury zamarzły. 

Sołtys Sołectwa Pokrzywnica- R. Krause: Woda zamarzła od hydrantów. To główny 

zawór był zamarznięty, nie podłączenia do domów. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Prawdopodobnie jutro będę rozmawiał z przedstawicielami 

ZUK z Baborowa. Poruszę ten temat. 

Radny- J. Ludwig: Moja interpelacja dotyczy terminu opracowania planu 

zagospodarowani przestrzennego w Mechnicy. Mechnica naleŜy do tych miejscowości, w 

których duŜo się buduje. Proszę Ŝeby była następna do opracowania planu. 

Radny- M. Polanik: Pytanie do pani radnej powiatowej. Czy w ramach bieŜących 

konserwacji będą remontowane drogi powiatowe? Czy powiat zamierza coś zrobić na 

swoich drogach? 

Radna Powiatu Kędzierzyńsko- Kozielskiego- Barbara Wołowska: Napisałam 

interpelację w sprawie mostku, lustra w Kamionce i drogi powiatowej. 

Sołtys Sołectwa Dębowa- J. Czajka: Na Dębowej pnie drzew, czy zostaną usunięte? 
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Radna Powiatu Kędzierzyńsko- Kozielskiego- Barbara Wołowska: Jest w tej sprawie 

napisana interpelacja. 

Sołtys Sołectwa Poborszów- U. Friedla: Na Wygonie na zakręcie potrzebne jest 

wprowadzenie ograniczenia prędkości i barierki. Jest tam ostry zakręt, którego od strony 

boiska nie widać. Brakuje tam „sierŜantów”. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Rozeznam sprawę. 

Radny- W. Krybus: Znaki dwujęzyczne będą na jednej czy dwóch tablicach? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Dwie tablice w jednej ramie. Do końca kwietnia mamy termin 

na postawienie tablic z nazwami. 

Radny- W. Krybus: Na ul. Słonecznej na wiosnę jeŜeli są roztopy to jest kłopot ze 

spływającą wodą. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Tam jest kanalizacja sanitarna. Poziom wody jest ograniczony, 

bo jeŜeli jest więcej wody to spływa ona przez studzienkę do kanalizacji. 

Radna- D. Rak: Na ul. Długiej stoją lampy, ale kiedy będą świecić? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Do końca marca jest termin odbioru zadania. 

Radna- U. Marks: Mam tutaj list pana Sołtysa Kufki i pan Przewodniczący prosi mnie o 

zaopiniowanie sprawy podwyŜki diet i wynagrodzenia dla sołtysów. Opinia będzie 

wydana. Chciałam zapytać pana Kufkę jak on to rozumie wnioskując o opłatę tytułem 

poniesionych kosztów. Wnioskuje pan o opłaty w wysokości 1 zł za doręczony nakaz 

podatkowy tytułem poniesionych kosztów oraz podwyŜkę uposaŜenia za obecność na 

posiedzeniu sesji o 50%, w związku ze zmniejszonymi wpłatami mieszkańców przy 

zwiększających się kosztach. Chciałam powiedzieć, Ŝe sołtys Długomiłowic nie za 

wysokimi kosztami wydawał nakazy, bo pan sołtys wołał mieszkańców do remizy OSP, 

gdzie rozdał nakazy płatnicze. Ludzie stali 2 godziny i były uwagi, pana sołtysa, Ŝe 

gdybyście u mnie płacili to bym wiedział gdzie szukać nakazu. Jaka to aktywna 

działalność? Nie naleŜało mówić, Ŝe gmina sama przyjdzie po te pieniądze bo ich 

potrzebuje. 

Odnośnie zebrania wiejskiego, mógł pan przedyskutować termin zebrania, my teŜ mamy 

swoje sprawy. Radni angaŜują się w Ŝycie wsi. 



 12

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Na początku chodziło o ryczałt dla sołtysów, 

o zwrot kosztów podróŜy gdy przyjeŜdŜają coś załatwić do urzędu. Ale mogłoby to być 

problem ustalenie tych kosztów. Moim pomysłem był ten wniosek, napisałem to co 

większość sołtysów mówiła, Ŝeby było to policzalne. Ten komentarz, był do pana 

Przewodniczącego, na słowa „zróbcie to na zebraniu sołeckim”, tylko odpowiedziałem. 

Radna- U. Marks: Wydając nakazy pan sołtys mówił, Ŝe gdybyście u mnie płacili to 

wiedziałbym gdzie szukać nakazy. Tak nie powinno być. Ludzie mogą płacić gdzie chcą. 

Ludzie stali w kolejce 2 godziny. 

Przewodniczący Rady Gminy– K. Flegel: Proponuję Ŝebyście państwo spotkali się i 

jakoś to załatwili. 

JuŜ mówiłem, Ŝe będą 2 zł za dostarczenie nakazu płatniczego. Chciałem zasięgnąć opinii 

komisji o podwyŜce diet za udział w sesji. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Podatki moŜna było odbierać w sobotę a ja 

nakazy nosiłem od czwartku. Kwestia zarzutu, „jakbyście płacili u mnie”, przychodzą 

osoby, które płacą za tego, tego, ktoś siedzi i myśli za kogo on płaci podatek. 

Radny- M. Polanik: Czy są plany, Ŝeby połączyć przedszkole ze szkołą w Mechnicy? 

Wójt- M. Wojciechowski:  JeŜeli Stowarzyszenie radzi sobie z prowadzeniem szkoły 

reorganizacja nie jest wykluczona. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Czy i jak została załatwiona sprawa wniosku 

pana Krajczyka? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Będzie pozytywnie rozpatrzony. 

Radna- U. Marks: W sprawie z posesji w ostatnim domu w Długomiłowicach. Miał być 

postawiony słup z lampą. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Był wniosek, napisany przez sołtysa, Ŝe trzeba doświetlić. 

śeby postawić lampę przed tym budynkiem wzdłuŜ drogi krajowej trzeba postawić dwa 

słupy. Na to 20.000 zł nie starczy. Wydawało mi się Ŝe moŜliwym rozwiązaniem będzie 

postawienie słupa w granicy tych państwa i od strony sąsiada pociągnąć przewód i 

powiesić lampę. On by się zgodził, jak przewody będą pod ziemią, a najlepiej Ŝeby zabrać 

i ten słup, który juŜ  stoi na jego posesji. Byłyby to wysokie koszty dla oświetlenia jedną 

lampą. 

Sołtys Sołectwa Gierałtowice- R. Kolenda: W sprawie diet. Ja tu jestem najstarszy 

staŜem razem z panią Klinger. Na początku sołtysi nie otrzymywali diet. Czy to jest 

konieczne? Ja się nie przyłączam do tego wniosku. Tak jak jest teraz to jest wystarczające. 
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Sołtys Sołectwa Pociękarb- M. Klinger: Jak koś kandyduje na sołtysa to niech bierze do 

serca, Ŝe to jest praca społeczna. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: JeŜeli ktoś chce coś pisać w imieniu sołtysów 

warto ich o to zapytać. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Napisałem jako sołtys sołectwa 

Długomiłowice i podpisałem się Ryszard Kufka. 

Ad. 10 Zamknięcia XVIII sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy 

Reńska Wieś– K. Flegel, dziękując wszystkim za przybycie i udział. 

 Obrady sesji zakończono o godz.1715. 

Protokołowała: Aleksandra Kapuścińska 


